
Protokół Nr XI/2003
z XI sesji Rady Miejskiej w Złotym Stoku odbytej

w siedzibie Rady Miejskiej w Złotym Stoku – Rynek 22
dnia  29  sierpnia   2003 r.

Godz. rozpoczęcia 1010, zakończenia: 1530.
Stan Rady: 15 radnych, obecni: 14 radnych, nieobecni:

I. Sosnowski
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Stanisław Gołębiowski – Burmistrz Złotego Stoku
2. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy
3. Sołtysi wg załączonej listy obecności
4. Przedstawiciele prasy regionalnej
5. Elżbieta i Zbigniew Szumscy – dzierżawcy Kopalni Złota

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie porządku dziennego.
3. Zapoznanie się z funkcjonowaniem Spółki „Kopalnia Złota”.
4. Informacja Burmistrza z wykonania budżetu za I półrocze 2003 r.
5. Omówienie pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2003 r.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2003 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia cz. działki w Laskach dla POLKOMTEL.
9. Podjęcie  uchwały w  sprawie  sprzedaży pomieszczeń  przeznaczonych do  adaptacji  w

budynku po byłym przedszkolu i budynku łącznika szkoły w Laskach.
10. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy między ZOZ Nysa a Gmina Złoty

Stok 
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Zespołu  do  zaopiniowania  kandydatów  na

ławników Sądu Rejonowego.
12. Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie zakupu działki od PKP.
13. Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie składowiska odpadów.
14. Informacja Burmistrza na temat monitoringu składowiska odpadów komunalnych.
15. Propozycja turystycznego zagospodarowania powierzchni i otoczenia Rynku.
16. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami.
17. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski.
18. Zamknięcie obrad.

Ad. 1 i 2
Otwarcie obrad i przyjęcie porządku dziennego.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jerzy Tichanowicz  o godz.  10.10 otworzył XI sesję
Rady  Miejskiej.  Po  przywitaniu  radnych  i  gości  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności
aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy  14  radnych,  co  stanowi  kworum  pozwalające  na
podejmowanie  prawomocnych  uchwał.  Do  przedstawionego  porządku  obrad  nie  wniesiono
uwag i przyjęto go jednogłośnie

Ad. 3
Zapoznanie się z funkcjonowaniem Spółki „Kopalnia Złota”.
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(Na obrady przybył radny I. Sosnowski).

W  związku  z  ujętym  w  planie  pracy  Rady  tematem  i  licznymi  petycjami  radnych,
Przewodniczący  Rady  zaprosił  na  dzisiejszą  sesję  Panią  Elżbietę  Szumską  Prezesa  S-ki
AURUM  -  dzierżawcę  Kopalni  Złota.  Spotkanie  dzisiejsze  pozwoli  przybliżyć  radnym
funkcjonowanie Kopalni i rozwiązać problem zatrzymania turystów w mieści.

E.  Szumska  wyjaśniła,  że  kopalnię  odwiedza  rzesza  turystów.  Jednego  dnia  w  maju
przyjechało aż 30 autokarów. Aby turyści zostawili pieniądze w mieście, trzeba zachęcić ich
do zwiedzenia tego miejsca, nie można go do tego zmusić. Jest to możliwe m.in. poprzez:

- zrobienie centrum turystycznego (uruchomienie wieży widokowej, mennicy),
- ustawienie tablic informacyjnych o mieście i zabytkach na terenie kopalni,
- wyznaczenie zimowych ścieżek narciarskich, biegowych,
- skanalizowanie miasta

Zadeklarowała gotowość współpracy z gminą. Wie, że gmina oczekuje gotówki, ale może się
to odbywać np. pośrednio. Poinformowała, że do kopalni przyjeżdżają turyści z całej Polski,
ale najwięcej z miast w których reklamowała kopalnię na targach.
Stwierdziła, że dużą szansą dla kopalni było przystąpienie do przetargu na dzierżawę Skaliska.
Kopalnia  cały czas  się  rozwija  i  potrzebuje  miejsca.  Uważa,  że  PP.  Drabarkowie,  którzy
przetarg wygrali są słabi biznesowo. Jak do tej pory niczego tam nie zrobili, mimo obietnic w
ofercie. Sukcesem Kopalni jest, że co roku powstaje coś nowego. Wśród planów na przyszłość
mają:

- otwarcie nowych tras (w tym sztolni Czarnej), 
- spływ łodziami,
- otwarcie rynku dla turystów z Czech,
- ubieganie się (jeśli to możliwe) wspólnie z gminą o środki inwestycyjne z SAPARD.

Wykonała udrożnienia sztolni „Emanuel”, musi ja jeszcze oczyścić i zwiększyć wentylację,
chce ubiegać się o wpisanie jej do rejestru UNESKO. 
Dzięki wskazaniu przez J. Tichanowicza, odkryto sztolnię „Mistrzów” w idealnym stanie – do
zwiedzania. Sztolnia książęca jest wyczyszczona i udostępniana nieodpłatnie.

J. Tichanowicz stwierdził, że strumień turystów kierowany jest z pominięciem miasta.  Gmina
nie ma z czego inwestować w rozwój turystyki. Łudzono się,  że środki zdobędzie  wraz  z
rozwojem  kopalni.  Jednak  stało  się  odwrotnie,  miasto  turystycznie  obumiera.  Tylko
skierowanie  turystów przez  miasto  może  przyczynić się  do  rozwoju  placówek handlowo-
hotelowych.

J.  Wargacki  pogratulował  Pani  E.  Szumskiej  operatywności,  poparł  stwierdzenie  o
konieczności  wykonania  przez  władze  gminy  atrakcji  turystycznych  koniecznych  do
zaproszenia gości do miasta.

I. Sosnowski zapytał, co zrobiono w celu turystycznego uatrakcyjnienia gminy? Rynek planuje
się zmienić w parking, czy nie spotka się to z protestami mieszkańców?

R. Wisła stwierdził, że Prezesem Prezesa Kopalni jest odpowiednia osoba, jednak nie zgadza
się, że nic nie zrobiono. Nic nie zrobiła ustępująca władza, powinno być już coś zrobione od 8
lat. Rynek powinien być przeznaczony pod parking, liczy się interes.

A. Kościółek odparł zarzuty, że nic nie zrobiła poprzednia władza, otóż:
- to, że przyjeżdża do kopalni tylu turystów, to zasługa poprzedniego Burmistrza,
- wytyczono trasy rowerowe,
- wykonano remont wieży, mennicy, elewacji budynków, nawierzchnie ulic,
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- sprzedano  budynek  Dukata  –  aby  osoba  prywatna  zainwestowała  i  obiekt  zaczął
funkcjonować,

Można natomiast zauważyć, że nic nie zrobiono w tym roku – ani jednej elewacji.
Proponował kiedyś, aby chociaż na pół etatu zatrudnić osobę odpowiedzialną za turystykę w
gminie.

W.  Wieja  zauważył,  że  owszem  wyremontowano  elewacje,  jednak  nie  potrafimy  tego
uszanować (ślady po piłce na ogrodzeniu mennicy).

A. Kościółek zauważył, że powinna tego pilnować m. in. Straż Miejska.

E. Szumska wyjaśniła, że Gmina miała tylko 40% udziałów w PUT „Kopalnia Złota”, 60% od
początku miały prywatne osoby z zewnątrz.

H. Gawłowski podziękował za nieodpłatne udostępnienie kopalni do zwiedzania dzieciom z
Chwalisławia.

Burmistrz ustosunkował się do powyższych wypowiedzi:
- tablica informacyjna została wykonana na życzenie tych, co się na niej reklamują, Gmina

nie miała wpływu, gdzie zostanie postawiona,
- Gmina  miała  w  S-ce  PUT  „Kopalnia  Złota”  aż  40  %  udziałów  i  będąc  głównym

udziałowcem mogła  wpływać na  korzystne  dla  miasta  rozwiązania.  Obecnie  rozmowy
toczą się ze S-ką Kopalnia Złota i Spółka AURUM. Sytuacja jest zagmatwana, z tego biorą
się podejrzenia i oskarżenia. Gmina nigdy nie wie ani jakie są dochody firmy, ani jakie jej
koszty. Proponuje, jak wcześniej na zebraniu udziałowców, aby kopalnia funkcjonowała
wg  norm  prawa  handlowego  –  jako  przedsiębiorstwo.  Widzi  Panią  E.  Szumską  jako
Prezesa S-ki PUT „Kopalnia Złota”.

- kopalnia nie będzie mogła z gminą występować o środki z SAPARD, ponieważ kopalnia
jest wydzierżawiona prywatnej spółce AURUM,

- Burmistrz jest w stanie ściągnąć udziałowca, który wykona w kopalni spływ łodziami, co
zwiększy kapitał spółki.

E.  Szumska  stwierdziła,  że  to  co  jest  w  odczuciu  radnych  nienormalne  w  finansowych
rozliczeniach kopalni, może wyjaśnić na następnej sesji, gdyż nie jest przygotowana. Na sesję
została zaproszona tylko do przedstawienia warunków rozwoju turystyki w mieście.

Podsumowując  dyskusję,  Przewodniczący  J.  Tichanowicz  uznał,  że  priorytetowym
zadaniem jest zorganizowanie spotkania z restauratorami, hotelarzami, Kopalnią Złota i
władzami gminy.

Ad. 4
Informacja Burmistrza z wykonania budżetu za I półrocze 2003 r.

Na wstępie Skarbnik Gminy przedstawiła pozytywną opinię RIO we Wrocławiu w sprawie
przedłożonej przez Gminę Informacji. 

Przewodniczący Rady odczytał pismo OSP w Złotym Stoku w sprawie zwiększenia dotacji z
budżetu  gminy w roku 2003 na  ochronę przeciwpożarową,  z  przeznaczeniem na pokrycie
kosztów działania jednostek OSP, o kwotę 20 tys. zł. Wniosek jest motywowany zwiększoną
częstotliwością wyjazdów jednostki OSP do pożarów i do akcji zaopatrzenia ludności w wodę.
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W  wyniku  dyskusji,  Rada  Miejska  zobowiązała  Burmistrza  do  przygotowania  na
najbliższą  sesję  propozycji  zmian  budżetowych  z  uwzględnieniem  uzasadnionych
wydatków OSP w Złotym Stoku.

Po  szczegółowej  analizie  informacji  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2003  r.  na
poszczególnych komisjach Rady, radni nie wnieśli do informacji żadnych uwag.

Ad. 5 
Omówienie pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Przybyła na sesję Pani Monika Marmura-Brysiak Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej
Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  za  I  półrocze  2003  r.,  stanowiące
załącznik do niniejszego protokołu.

Na  zapytanie  J.  Tichanowicza,  Pani  Monika  Marmura-Brysiak wyjaśniła,  że  spotkania  z
rodzicami odbywać się będą na wywiadówkach, inaczej rodzice nie wyrażają zgody.

Na  zapytanie  A.  Kościółka,  Skarbnik  wyjaśniła,  że  dochody  za  zezwolenia  na  sprzedaż
alkoholi – na plan 50 tys. zł. wykonano 37.278, zł., natomiast wydatki w Dz. Ochrona Zdrowia
– na plan 50 tys. zł. wykorzystano 20.963 zł. tj. 41,9%.

Na  zapytanie  A.  Kościółka  o  temat  z  planu  pracy Komisji  dot.  informacji  z  działalności
Gminnej OSP, Straży Miejskiej, Rewiru Dzielnicowych, i Straży Granicznej, Przewodniczący
wyjaśnił, że temat będzie przedmiotem październikowej sesji.

Na  zapytanie  W.  Wieji  o  środki  na  program  profilaktyczny „Spójrz  inaczej”,  Skarbnik
wyjaśniła, że  środki  są  zaplanowane w II  półroczu,  jednak  z  uwagi  na  niskie  wykonanie
dochodów nie może tego zagwarantować.

Na  zapytanie  A.  Kościółka  o  funkcjonowanie  klubu  AA,  Pani  Monika  Marmura-Brysiak
wyjaśniła, że w pierwszą środę miesiąca spotyka się w naszej siedzibie grupa kamieniecka, do
której dołączają uzależnieni z naszej Gminy (złotostocka grupa „Jan Chrzciciel” rozpadła się z
uwagi na brak lidera).

Ad. 6
Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2003 r.

Po wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika i Burmistrza oraz zapoznaniu się z pozytywną opinią
Komisji Budżetowej, Rada Miejska większością głosów (13 za, 2 osoby wstrzymały się od
głosowania) podjęła uchwałę Nr XI/54/03 w sprawie zmian w budżecie miasta i  gminy na
2003 r.

Ad. 7
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta i gminy na 2003 r.

Po wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika i Burmistrza oraz zapoznaniu się z pozytywną opinią
Komisji  Budżetowej,  Rada  Miejska  większością   (14  za,  1  osoba  wstrzymała  się  od
głosowania) podjęła uchwałę Nr XI/55/03 w sprawie zmian w budżecie miasta i  gminy na
2003 r.

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia części działki nr 275/74 w Laskach.
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Projekt uchwały zreferował Burmistrz, informując, że za działkę około 20 x 20 m wielkości
firma zdeklarowała uiścić opłatę  wstępną w wysokości  2000 zł.,  a po postawieniu masztu
płacony będzie czynsz dzierżawny w wysokości ok. 12 tys. rocznie.

Na zapytanie R. Wisły o uciążliwość dla mieszkających w pobliżu oraz o konieczne badania,
Burmistrz wyjaśnił, że sprawa była analizowana przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze,
które  nie  dopatrzyło  się  nieprawidłowości.  Badania  przed  uzyskaniem  decyzji  musiała
przeprowadzić firma CENTERTEL i ona będzie za to odpowiedzialna.

W. Pietrusiów była zdania, że umowa powinna być tak sformułowana, aby dzierżawca uiszczał
czynsz dzierżawny już z chwilą rozpoczęcia dzierżawy, a nie po zainstalowaniu masztu.

Po  wysłuchaniu  wyjaśnień  Burmistrza  i  po  zapoznaniu  się  z  pozytywną  opinią  Komisji
Gospodarki,  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XI/56/03  w  sprawie
wydzierżawienia cz. działki nr 275/74 w Laskach dla POLKOMTEL.

Ad. 9
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  pomieszczeń  przeznaczonych  do  adaptacji  w
budynku po byłym przedszkolu i budynku łącznika szkoły w Laskach.

Projekt  uchwały referował  Burmistrz  wraz  z  pracownikiem odpowiedzialnym z  urzędu  za
sprawy mieszkaniowe .

A. Kościółek odczytał pismo Pana K. Prokopa w sprawie przydziału lokalu na cele mieszkalne
w budynku poprzedszkolnym w Laskach, z prośbą o wyjaśnienie wynikłej sytuacji.

Na podstawie wyjaśnień Burmistrza i pracowników Urzędu ustalono, że procedura przydziału
mieszkań jest następująca:
- podania zostają skierowane do Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, która sporządza

listę  przydziału mieszkań,  z  której  następnie  wskazuje  osoby do  konkretnego lokalu
mieszkalnego,

- propozycja  Komisji  zostaje  przedstawiona  Burmistrzowi,  który podejmuje  ostateczną
decyzję o przydziale mieszkania.

Z  powyższego  wynika,  że  Burmistrz  nie  mógł  zapewnić  Pana  Prokopa  o  pozytywnym
rozpatrzeniu podania.

Na podstawie informacji Sekretarza Gminy ustalono, że na posiedzeniu Komisji dnia      24
czerwca  2003  r.  w  uzgodnieniu  z  przybyłymi 6  zainteresowanymi  rodzinami,  dokonano
ustalenia  (na  ich  wniosek),  że  wszystkie pomieszczenia  przeznaczone  będą  do  sprzedaży.
Deklaracja Pana Prokopa była wyłącznie na przydział mieszkania, dlatego w tej sytuacji nie
mogła być brana pod uwagę.

Burmistrz wyjaśnił, że przydział lokalu mieszkalnego mógłby  mieć miejsce dopiero po jego
zaadoptowaniu na cele mieszkalne i wyremontowaniu przez gminę. Stwierdził też, że Komisja
nie zapraszała na swoje  posiedzenie zainteresowanych rodzin,  lecz każdorazowe przybycie
takich osób spotyka się z akceptacją członków komisji, daje im też możliwość wypowiedzenia
się o swojej sytuacji. 

Pani G. Dec pracownik Urzędu odpowiedzialna za sprawy mieszkaniowe poinformowała też,
że PP. Prokop składali pisma wyjaśniające, że trudna sytuacja materialna nie pozwala im na
wykup mieszkania, stąd wniosek o wynajem lokalu mieszkalnego.
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Po  wysłuchaniu  wyjaśnień  Burmistrza  i  po  zapoznaniu  się  z  pozytywną  opinią  Komisji
Gospodarki, Rada Miejska większością głosów (10 za, 5 osób wstrzymało się od głosowania)
podjęła uchwałę Nr XI/57/03 w sprawie sprzedaży pomieszczeń przeznaczonych do adaptacji
w budynku po byłym przedszkolu i budynku łącznika szkoły w Laskach.

Ad. 10
Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy między ZOZ Nysa a Gmina Złoty
Stok 

Projekt uchwały referował Burmistrz, informując, że szczegółowe uzgodnienia zawarte będą w
odrębnym porozumieniu.

Na zapytanie J. Tichanowicza, Burmistrz wyjaśnił, że przedstawione w uchwale specjalności
to  odpowiedź  na  liczbę  i  rodzaj  skierowań  lekarzy  rodzinnych.  Nie  jest  to  jednak  lista
zamknięta.

E.  Starżyk  wnioskowała,  aby  Burmistrz  próbował  negocjować  z  Dyrekcją  ZOZ  Nysa
możliwość zatrudnienia tutejszych pielęgniarek.

Sekretarz  Gminy zaproponowała  dopisanie  w pierwszej  części  §  1  zdania:  „Wyraża wolę
nawiązania współpracy z ZOZ w Nysie”.

Po  wysłuchaniu  wyjaśnień  Burmistrza  i  po  zapoznaniu  się  z  pozytywną  opinią  Komisji
Edukacji i Spraw Społecznych, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/58/03 w
sprawie nawiązania współpracy między ZOZ Nysa a Gmina Złoty Stok.

Ad. 11
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Zespołu  do  zaopiniowania  kandydatów  na
ławników Sądu Rejonowego.

Projekt uchwały zreferowała Sekretarz Gminy, informując, że zespół będzie miał za zadanie
przedstawić radzie (przed wyborami) - opinię kandydatów na ławników Sądu Rejonowego.

Komisja  Edukacji  i  Spraw  Społecznych  zaproponowała  i  przegłosowała  następujących
kandydatów do zespołu opiniującego:

1. Walerię Pietrusiów
2. Henryka Gawłowskiego
3. Stanisław Kozdrowskiego

Radni zaproponowali aby w skład zespołu weszła również Pani Barbara Tomasik-Korman –
Sekretarz Gminy  - jako przewodnicząca zespołu. Kandydatka zgodziła się na pracę w ww.
zespole

Po wysłuchaniu wyjaśnień Sekretarza Gminy i po zapoznaniu się z pozytywną opinią Komisji
Edukacji i Spraw Społecznych, Rada Miejska większością głosów (12 za, 3 osoby wstrzymały
się  od  głosowania)  podjęła  uchwałę  Nr  XI/59/03  w  sprawie  powołania  Zespołu  do
zaopiniowania kandydatów na ławników Sądu Rejonowego w składzie:
1. Waleria Pietrusiów
2. Henryk Gawłowski
3. Stanisław Kozdrowski
4. Barbara Tomasik-Korman – Przewodnicząca zespołu.

6



Ad. 12
Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie zakupu działki od PKP.

Burmistrz poinformował, że PKP wystąpiły z ofertą sprzedaży gminie działki, w zamian za
długi,  wynoszące w tej  chwili  wraz  z  odsetkami  ok.  77  tys.  zł.  Stwierdził,  że  nie  widzi
merytorycznej ani ekonomicznej zasadności zakupu działki od PKP i przekazania jej do S-ki
TERMEX. 

Na zapytanie W. Pietrusiów o szanse ponownego uruchomienia trasy kolejowej z Kamieńca
Ząbk. do Złotego Stoku, Burmistrz wyjaśnił, że nie jest to w tej chwili możliwe z uwagi na
brak mostu umożliwiającego przejazd pociągu.

Rada Miejska jednogłośnie odrzuciła propozycję zakupu od PKP działki w zamian za
długi wobec gminy, wnioskując jednocześnie o dążenie do odzyskania długu.

Ad. 13
Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie składowiska odpadów.

Temat  zreferował  Burmistrz  Miasta,  wyjaśniając, że  w chwili  obecnej  kwota  szacunkowa
budowy składowiska zwiększyła się i wg dokumentacji wynosi:
I etap – dokończenie istniejącego składowiska – do 2005 r. + I kwatera  – 1.300 tys. zł. +
zaplecze.  Dzisiejsze stanowisko Rady potrzebne jest  do rozmów z gminami ościennymi na
temat wspólnego budowania i składowania śmieci.

Na zapytanie J.  Wargackiego o zmiany w dokumentacji,  Burmistrz wyjaśnił, że zmiany są
spowodowane zmianą przepisów.

Na zapytanie A. Kościółka o szacunkowe koszty utrzymania wysypiska, Burmistrz wyjaśnił,
że  nie było takiego badania.

A.  Kościółek  zauważył,  że  łatwiej  będzie  dyskutować  o  kosztach  przedsięwzięcia,  kiedy
będzie już wiadomo, czy gmina realizować będzie go sama, czy w porozumieniu z innymi
gminami. Trzeba dążyć do pozyskania środków na to zadanie.

H. Gawłowski nadmienił, że nasza gmina nie kwalifikuje się na środki z zewnątrz z uwagi na
małą  liczbę  mieszkańców,  można  rozmawiać  o  przyłączeniu  się  do  budowy składowiska
powiatowego.

Burmistrz wyjaśnił, że składowisko powiatowe nie powstaje pod zarządem gmin. Powinien
być  utworzony  związek  gmin,  który  realizowałby  wspólną  budowę.  Stało  się  inaczej  –
zawiązano podmiot publiczno-prawny: Gmina Ziębice przekazała grunt, a podmiot prywatny
środki finansowe.

Rada Miejska jednogłośnie upoważniła Burmistrza do rozpoczęcia rozmów i  analiz  z
gminami ościennymi w sprawie wspólnej budowy składowiska w oparciu o naszą, gotową
już dokumentację.

Ad. 14
Informacja Burmistrza na temat monitoringu składowiska odpadów komunalnych.
Burmistrz poinformował o obowiązku przeprowadzania monitoringu składowiska śmieci raz
w kwartale, co kosztuje gminę 3.300,-zł. + 2.000,-zł. 
Istnieje  możliwość  nieodpłatnego  zmodernizowania  instrukcji,  w  zamian  za  zlecenie
monitoringu, co w przyszłości pozwoli zaoszczędzić na kosztach, nawet 10.000,-zł. rocznie.
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Wybrano firmę najtańszą, która oferuje monitoring za kwotę 7.700,-zł rocznie, a za zlecenie
opracuje nieodpłatnie aneks do instrukcji.

W związku z brakiem uwag, Rada Miejska przyjęła propozycję przez aklamację.

Ad. 15
Propozycja turystycznego zagospodarowania powierzchni i otoczenia Rynku.

Burmistrz  poinformował  i  przedstawił  przygotowany plan  rozmieszczenia  parkingów  dla
autobusów turystycznych w Rynku. 

Przewodniczący Komisji  Gospodarki  poinformował,  że  komisja  apelowała  o  alternatywne
rozwiązania w innych miejscach oraz o zebranie opinii mieszkańców w tej sprawie.

Burmistrz wyjaśnił, że nie ma potrzeby pytania ludzi o opinię, ponieważ już teraz wiadomo, że
część mieszkańców zawsze będzie przeciwna, natomiast prowadzący działalność opowiedzą
się za.

J.  Tichanowicz  zaproponował  sprawdzenie  możliwości  usytuowania parkingu koło  byłego
kina, poprzez usunięcie nieczynnego kiosku „RUCH”.

W.  Wieja  jest  zdania,  że  powinno  się  zacząć  od  uporządkowania  Rynku i  terenu wokół,
umieszczenia  na  zabytkowych  kamienicach  tablic  informacyjnych.  Można  spróbować
uruchomić punkt PTTK.

R. Wisła uważa, że jeśli nie przepuścimy turystów przez Rynek, to nastąpi upadek miasta.
Trzeba  uporządkować  dojście  do kopalni.  Można  zagospodarować skwerek wzdłuż  ul.  3
Maja.

S.  Kozdrowski  proponował,  by  w  związku  z  istnieniem  ścieżek  rowerowych,  uruchomić
wypożyczalnię rowerów, nart.

Ustalono,  że  Burmistrz  wyznaczy  parkingi  dla  autokarów  turystycznych po  spotkaniu  z
hotelarzami i restauratorami.

Ad. 16
Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami.

Po przedstawieniu sprawozdania przez Burmistrza i udzieleniu wyjaśnień, radni nie wnieśli do
niego uwag.

Ad. 17
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski.

J. Tichanowicz wnioskował o:
- dostarczenie drzewa Panu Gruszce na wykonanie odwodnienia ul. Staszica,
- informację o Prezesie S-ki WOD-KAN,
- informację o hydroforni przy ul. Sienkiewicza,
- informację o terminie uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego,
- usunięcie składowiska odpadów między ul. Słoneczną a Leśną,

Burmistrz wyjaśnił, że:
- drzewo dla odwodnienia jest już przygotowane, Pan Gruszka ma je odebrać,
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- Prezes WOD-KAN zostanie wybrany na Walnym Zgromadzeniu udziałowców, obecny
nie uzyskał wymaganego absolutorium,

- plan  zagospodarowania  przestrzennego  zostanie  uchwalony  na  sesji  dnia  2
października 2003 r.

- pozytywnie zaopiniowano wniosek mieszkańca Złotego Stoku o przeznaczeniu obiektu
hydroforni na sklep spożywczy,

H. Gawłowski wnioskował o :
- zainstalowanie  lampy  przy  ścieżce  edukacyjnej  w  Chwalisławiu  (przy  miejscu

odpoczynku),
- dołączenie do komisji przetargowej jednego członka Rady Miejskiej.

W. Pietrusiów wnioskowała o:
- interwencję  w  sprawie  możliwości  wydawania  obiadów  dla  dzieci  ze  szkoły  w

Przedszkolu w Mąkolnie,

Burmistrz obiecał to sprawdzić i jeśli będzie to możliwe zrealizować.

I. Sosnowski wnioskował o:
- informację, czy znaleźli się chętni na wydzielone działki przeznaczone pod działalność

gospodarczą (w kierunku Płonicy)?
- pomalowanie barierek i poręczy wzdłuż ulicy 3 Maja
- naprawę lub usunięcie tablicy informacyjnej w Rynku,

R. Wisła wnioskował o:
- wprowadzenie  przez  Radę korekty do  planu  Komisji  Rewizyjnej,  poprzez  dodanie

kilku kontroli,

Ustalono,  że  Komisja  zaproponuje  Radzie  konkretne  tematy,  a  Rada  Miejska  podejmie
uchwałę o uzupełnieniu planu pracy Komisji Rewizyjnej.

A. Kościółek wnioskował o:
- zaplanowanie w budżecie środków na napełnienie basenu,
- pomoc mieszkańcom budynku Wojska Polskiego w wyremontowaniu elewacji,
- zamontowanie tablicy informacyjnej z terenu PKS np. na budynku DUKATA

Burmistrz wyjaśnił, że:
- mieszkańcom może pomóc bardziej w formie doradczej, powinni się oni zebrać, ustalić

zarządcę, lub zlecić zarząd S-ce KOMA,
- budynek DUKATA jest obiektem prywatnym, poza tym o zmianę lokalizacji tablicy

musi zapytać reklamujących się na niej przedsiębiorców,

Na  zapytanie  E.  Starżyk,  Burmistrz  obiecał  przekazać  do  Płonicy  pracowników  robót
publicznych.

Z. Alchimowicz wnioskował o poprawienie chodnika po wodociągowaniu przy ul. Sudeckiej.

W. Wieja wnioskował o 
- pomoc w wyremontowaniu drogi do Pensjonatu Złoty Jar.
- rozwiązanie sprawy mieszkańców ulicy Złota, którzy mają utrudnienie w dojściu do

miasta (postawiony mur oporowy i brak stopni),
- zmianę terminu i godziny sesji, np. środa o godz. 13.00.
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- pomieszczenie  przy ul  Pl.  Kościuszki  8  przeznaczone  na cele mieszkalne  zachodzi
wilgocią, mieszkańcy obawiają się, że wilgoć uszkodzi schody.

Burmistrz wyjaśnił, że:
- Gmina  wyremontowała przed Gwarkiadą odcinek  drogi  do  Kamieniołom za  kwotę

1998 zł., reszta do droga leśna,
- przy ul. Złotej przejście jest, można ewentualnie zrobić stopnie, ale nie drogę,
- sesje  w miarę  możliwości  będą organizowane w środę,  ale godzina 10.00 była już

wcześniej przegłosowania,

S. Kozdrowski wnioskował o:
- kosze na śmieci przy ul. Wojska Polskiego,
- przejście koło działek – zabezpieczyć,
- zahamować ruch samochodów na ul. Wojska Polskiego,

Burmistrz wyjaśnił, że:
- kosze na śmieci będą od przyszłego roku montowane na ulicach,
- Rejon Dróg odmawia kategorycznie oświetlenia na krzyżówce przy ul. Kłodzkiej,

będzie czyniona próba wystąpienia o światłą ostrzegawcze.

Ad. 18
Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem spraw, Przewodniczący o godz. 16.00 zakończył obrady.
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